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Protokół nr II/24 

z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, która odbyła się  

w dniu 23 maja 2024 roku o godz. 16:00  
 

W sesji uczestniczyli: 

• Radni Rady Miejskiej w Bojanowie: 

Andrzejewski Maciej 

Bartkowiak Jarosław 

Broniarz Alina 

Gackowska Katarzyna 

Jasińska Alina 

Kąpielski Maciej 

Kubis Jan 

Kuczyńska Daria 

Panasewicz Anna 

Rado Jarosław 

Sikora Tomasz 

Szczepaniak Ewa 

Triebs Marcin 

Weber Norbert 

Zając Jan 

• Burmistrz Bojanowa Pani Paulina Wolsztyniak, 

• Zastępca Burmistrza Pani Katarzyna Sadowska,  

• Sekretarz Pan Krzysztof Kurpisz, 

• Skarbnik Gminy Pani Patrycja Kubiak, 

• Inspektor Rafała Sołtysiak, 

• Radny powiatowy Pan Ireneusz Młynek, 

• Radny powiatowy Pan Maciej Jagodziński, 

• Radca Prawny Pani Teresa Andrzejewska, 

• Komendant Powiatowy Policji Roman Brus,  

• Kierownik Rewiru Dzielnicowych Katarzyna Łacinik, 

• Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie- Aldona Łuczak, 

• Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie- Joanna Kuczyńska, 

• Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Gołaszynie- Aneta 

Lewusz, 

• p.o. Kierownika Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie- Aneta Lewusz, 

• Dyrektor Przedszkola w Trzeboszu- Karolina Busza, 

• Dyrektor Przedszkola im. Misia Uszatka w Bojanowie- Anna Busza- Noińska, 

• Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Gościejewicach- Anna 

Ratajczak, 

• Dyrektor Szkoły Podstawowej im. bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie- 

Damian Janasik, 

• Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Arkadego Fiedlera w Golinie Wielkiej- Paweł 

Dudziak,  
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• Mieszkaniec Gminy Bojanowo 

• Sołtys. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Dot. pkt. 1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcie sesji dokonał Pan Przewodniczący Marcin Triebs o godzinie 16:02. Po przywitaniu 

wszystkich przybyłych stwierdził, że na 15 ustawowych radnych w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne 

decyzje. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy Panie/ Panowie radni zgłaszają wątpliwości  

i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji? 

Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń. 

Dot. pkt. 2. Przedstawienie porządku obrad II sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek od Burmistrza Bojanowa, dotyczy 

wprowadzenia do porządku obrad II sesji Rady Miejskiej  

w Bojanowie w dniu 23 maja 2024 roku projektu uchwały w sprawie: 

1. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2024-2032, 

2. zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

 

Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przystąpiono do głosowania. Wniosek został przegłosowany. Za wprowadzeniem do porządku 

obrad wnioskowanych projektów uchwał głosowało 15 radnych „za”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

 

Na zapytanie Pana Marcina Triebsa czy są jeszcze wnioski do przedstawionego przy 

zawiadomieniach porządku obrad- więcej wniosków nie wniesiono. 

 

Porządek II sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przedstawienie porządku obrad II sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

3. Przyjęcie protokołu Nr I/24 z sesji, która odbyła się w dniu 7 maja 2024 roku. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działania podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  

6. Informacja o realizacji pożytku publicznego.  

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w Gminie Bojanowo.  

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Bojanowo.  
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9. Informacja o przygotowaniu placówek szkolnych i pozaszkolnych do realizacji 

wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży.  

10.Podjęcie uchwał:  

a) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2028,  

b) zmieniającej Uchwałę Nr 111/91 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 października 

1991 roku w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia pod nazwą Wielkopolski Ośrodek 

Kształcenia i Studiów Samorządowych z siedzibą w Poznaniu,  

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2024-

2032,  

d) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  

13. Wolne wnioski i informacje.  

14. Zakończenie.  

   

Dot. pkt. 3. Przyjęcie protokołu Nr I/24 z sesji, która odbyła się 7 maja 2024 roku.  

W związku z tym, że do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 07 maja 2024 roku nie 

wniesiono uwag pisemnych i ustnych. Przewodniczący Rady zawnioskował o przyjęcie 

powyższego dokumentu. 

Za propozycją Pana Marcina Triebs głosowali wszyscy radni – 15 głosów „za”  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

  

Dot. pkt. 4 Informacja Przewodniczącego Rady o działania podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący rady Miejskiej w Bojanowie poinformował zebranych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było, Informacja stanowi załącznik nr 

3.  

Dot. pkt. 5 Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  

Pani Paulina Wolsztyniak przedstawiła zebranym informację o wydarzeniach, które miały 

miejsce w okresie międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.  
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Pani Burmistrz dodała informację dotyczącą umieszczenia na platformie esesja oraz 

Biuletynie Informacji Publicznej raportu o stanie gminy. 

Do pkt. 6. Informacja o realizacji pożytku publicznego.  

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja została przekazana podczas posiedzenia 

Komisji Stałych Rady. Dodatkowych pytań nie było.  

Informacja stanowi załącznik nr 5.  

 

Do pkt. 7 Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w Gminie Bojanowo. 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Romana Brusa Komendanta 

Powiatowego Policji w Rawiczu. Informacja stanowi załącznik nr 6.  

Pytań do przedstawionych danych nie było.  

 

Do pkt. 8 Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Bojanowo.  

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o stanie bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego została przekazana podczas posiedzenia Komisji Stałych Rady. Zwrócił 

się do zebranych osób czy są jeszcze pytania? Pytań nie było.  

Informacja stanowi załącznik nr 7.  

Pan Jarosław Bartkowiak przekazał Panu Rafałowi Sołtysiakowi zdjęcie zabezpieczenia 

samochodu STAR, który znajduje się na terenie remizy w Gościejewicach. 

Do pkt. 9 Informacja o przygotowaniu placówek szkolnych i pozaszkolnych do realizacji 

wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży. 

Pan Marcin Triebs przekazał informację, że żadna ze szkół nie organizuje wypoczynku 

letniego na terenie Gminy. Pytań do Dyrektorów szkół nie było.  

Informacje stanowią załącznik nr 8,9,10. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Stałych Rady został 

omówiony temat realizacji wypoczynku letniego dzieci i młodzieży przez Panią Kierownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej Joannę Kuczyńską (informacja stanowi załącznik nr 11), Panią 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Aldonę Łuczak (informacja stanowi załącznik nr 12)  

oraz Panią Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji Panią Darię 

Głuszek (informacja stanowi załącznik nr 13). 

Pani Joanna Kuczyńska odpowiedziała na pytanie jakie zostało zadane podczas posiedzenia 

Komisji Stałych Rady. Jedna z radnych zapytała czy karty chęci uczestnictwa w kolonii 

organizowanej przez Ośrodek Pomocy Społecznej zostały już przekazane do szkoły?  

Pani Joanna Kuczyńska odpowiedziała, że zostały przekazane we wtorek.  

 

Do pkt. 10. Podjęcia uchwał w sprawie:  

 

a) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej na Lata 2024-2028 



5 

 

Pan Marcin Triebs poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady. Głos zabrała Pani Joanna Kuczyńska, Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bojanowie, przedstawiła projekt uchwały. 

 

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 

głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

 

Uchwała Nr II/8/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 23 maja 2024 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

 

Do pkt. 10. Podjęcia uchwały:  

 

b) zmieniającej Uchwałę Nr 111/91 Rady Miejskie w Bojanowie z dnia  

18 października 1991 roku w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia pod nazwą 

Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych z siedzibą w 

Poznaniu.  

 

Projekt uchwał został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. O głos został 

poproszony Pan Krzysztof Kurpisz celem przedstawienia projektu uchwały.  

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 

głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

 

Uchwała Nr II/9/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 23 maja 2024 roku zmieniająca 

Uchwałę Nr 111/91 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 października 1991 roku w sprawie 

przystąpienia do Stowarzyszenia pod nazwą Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów 

Samorządowych z siedzibą w Poznaniu stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
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Do pkt. 10. Podjęcia uchwały:  

 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2024-2032,   

 

Projekt uchwał został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. O głos została 

poproszona Pani Patrycja Kubiak celem przedstawienia projektu uchwały.  

 

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania.  Autopoprawka do projektu uchwały została 

podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bojanowo w na lata 2024-2032. Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

 

Uchwała Nr II/10/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo w na lata 2024-2032 stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu.  

 

Do pkt. 10. Podjęcia uchwały:  

 

d) zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok.   

 

Projekt uchwał został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. O głos została 

poproszona Pani Patrycja Kubiak celem przedstawienia projektu uchwały.  

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania.  Autopoprawka do projektu uchwały została 

podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

 

Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 

Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 

Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  

 

Uchwała Nr II/11/24 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Do pkt. 11 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Głos zabrał Pan Jarosław Rado. Pan Radny składa interpelację w formie pisemnej i prosi o 

informację od Pani Burmistrz jakie kroki zostaną podjęte w związku z częstymi awariami na 

stacji uzdatniania wody w Zaborowicach. Pismo stanowi załącznik nr 18.  

Pani Burmistrz poinformowała, że obecnie trwają analizy w jaki sposób można krótkotrwale 

jaki i długoterminowo rozwiązać ten problem. Pani Burmistrz przekazała głos Pani Kierownik 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Anecie Lewusz. Pani Kierownik zapytała, czy ma 

przygotować taką analizę na piśmie, ponieważ zakres informacji jakie chce przekazać jest dość 

szczegółowy. Pan Radny poprosił o wyjaśnienia na piśmie. Pani Kierownik odpowiedziała, że 

przygotuje dokument i oczywiście jest w stanie spotkać się w tym temacie z radnymi oraz 

mieszkańcami.  

 

Pytanie skierowała Pani Anna Panasewicz do Pani Burmistrz „ jakie jest Pani stanowisko 

odnośnie dalszego funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Gościejewicach?” Pani Burmistrz 

odpowiedziała, „jeżeli chodzi o kwestie finansowe, też jakby zostały one Państwu 

zaprezentowane w postaci materiałów. Ja myślę, że to co dalej się stanie z tą szkołą ma 

przełożenie na wszystkich mieszkańców naszej gminy. Dlatego, że musimy mieć świadomość 

tego, że to nie jest tak, że dzisiaj finansowanie tej jednostki dotyczy tylko tego obszaru, gdzie 

dzieci chodzą do tej szkoły. Wszyscy płacimy podatki i my wszyscy ponosimy 

odpowiedzialność finansową za to, jak i gdzie te środki są lokowane. Państwo podejmiecie 

decyzję, co stanie się z losem szkoły w Gościejewicach. Ja ze swojej strony i myślę, że 

pracownicy, bo to oni największą rolę odegrali w tym wszystkim, przygotowali całą 

dokumentację. My nie uczestniczyliśmy w tych procesach. Chcieliśmy Państwu pokazać fakty 

i realia, co się działo w tym całym czasie, w tym całym procesie i jakby w taki sposób to 

zaprezentować, żebyście Państwo mieli komfort podejmowania decyzji. To, jakie jest moje 

prywatne zdanie, nie ma w ogóle dzisiaj żadnego znaczenia. Dzisiaj my wszyscy odpowiadamy 

za głos wszystkich mieszkańców. To, co się dalej stanie z szkołą w Gościejewicach, ma 

przełożenie na wszystkie dzieci. Także myślę, że zrobiliśmy ze swojej strony wszystko, żeby 

Państwu przedstawić realia i fakty tego, co się działo w tym całym procesie.” 
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Do pkt. 12 Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  

 

W związku z tym, że nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie na piśmie, Przewodniczący 

Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

 

Do pkt. 13 Wolne wnioski i informacje.  

 

Głos zabrał Pan radny Jarosław Bartkowiak, który stwierdza, że rada nie powinna podejmować 

tak ważnej decyzji jak zamknięcie Szkoły w Gościejewicach. Pan radny jest za zrobieniem 

referendum.  

Rozpoczęła się dyskusja na temat przyszłości Szkoły Podstawowej w Gościejewicach. 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie stanowiska jakie ma Pani Burmistrz co do likwidacji 

szkoły. Pani Burmistrz podkreśliła, że ostateczną decyzję podejmie rada, ale uchwałę jaka 

zostanie przygotowana będzie dotyczyła zamknięcia szkoły. 

Następnie Pan Przewodniczący podjął dyskusję na temat kwot subwencji jakie otrzymują 

poszczególne szkoły z wyszczególnieniem Szkoły Podstawowej w Gościejewicach. 

Pan Marcin Triebs odniósł się również do arkusza organizacyjnego Szkoły w Gościejewicach 

na rok szkolny 2024-2025, poinformował, że Wielkopolski Kurator Oświaty zaopiniował go 

pozytywnie jednak istnieją obawy co do realizacji podstawy programowej z uwagi dużą ilość 

nieobsadzonych stanowisk. Pan Przewodniczący skierował swoje pytanie do Pani Dyrektor 

Szkoły czy wie ilu nauczycieli pozostanie w szkole od przyszłego roku? Pani Anna Ratajczak 

stwierdziła, że obecnie jest to trudne do wyliczenia, ponieważ nauczyciele nie dali 

jednoznacznej odpowiedzi, wie, że część stara się o pracę w innych placówkach. Pan 

Przewodniczący poprosił o umieszczenie ofert pracy na przeznaczonych do tego stronach 

internetowych. 

Pan Przewodniczący powiedział cyt.: "Osobiście uważam, że szkole w Gościejewicach 

uczniowie, ta szkoła, ta placówka sprzyja uczniom ze specjalnymi potrzebami. Przeniesienie 

ich do większej szkoły, bo póki co były pomysły na to, żeby przenieść tych uczniów obwodowo 

do Szkoły Podstawowej w Bojanowie. Akurat dla nich niekoniecznie będzie korzystne, ale nie 

mnie tutaj sądzić. W każdym razie chciałbym się zapytać, czy oszczędności, które wygeneruje 

zamknięcie szkoły w Gościejewicach, zostało już to przeanalizowane, czy one są oszacowane, 

czy wzięto pod uwagę również, że nie wszystkie dzieciaki z Gościejewic będą przeniesione do 

szkoły w gminie Bojanowo, bo opinie są takie, że do sąsiednich gmin będą dowożone. Także 

takie mam pytanie, czy do Pani Burmistrz, czy do osób, które to analizowały" 

Pani Burmistrz Paulina Wolsztyniak odpowiedziała cyt.: "Moje stanowisko nie zostało 

zaprezentowane, tylko przedstawiłam Panu procedurę i myślę, że Państwo wszyscy radni 

jesteście świadomi tego, że zarówno Burmistrz, jak i Państwo podlegacie pod dyscyplinę 

finansów publicznych. Ta decyzja, jak Pan radny zasugerował, dotyczy nie tylko szkoły w 

Gościejewicach, ale dotyczy całej gminy. Proszę mi wierzyć, że oprócz finansów, mimo tego, że 

jestem finansistą, mamy kolejny bardzo ważny aspekt, który Pan wskazał. To jakby realizacja 

podstawy programowej, która nie wynika tylko z etatów, których dzisiaj nie mamy....... jeżeli 

chodzi o poziom edukacji, jeżeli chodzi o dzieci, byliśmy na spotkaniu w Gościejewicach, 

wiemy, że dzieci nie mają zajęć pozalekcyjnych, wiemy, że klasy są łączone, Wiemy też, że 

świetlica, która na wniosek rodziców była zapewniona, jakby rodzice nie korzystali z tej 

świetlicy. Była jedna osoba czy dwie na początku, a potem nie zostało to realizowane w ogóle. 

Droga Rado, proszę mnie źle nie zrozumieć. Moje stanowisko nie jest za zamknięciem, albo za 

zatrzymaniem. To dostaliście Państwo od nas obszerne materiały, które Wam pozwolą w pełni 

świadomie podjąć decyzję wobec wszystkich mieszkańców. 
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 Ja chciałabym w tym momencie poprosić Panią Patrycję Kubiak o udzielenie informacji, czy 

w budżecie na rok 2024 zostały zaplanowane koszty funkcjonowania szkoły w Gościejewicach 

od września do grudnia. Odpowiada Pani Patrycja Kubiak: Nie zostały zaplanowane. 

Kontynuuje Pani Burmistrz: Kolejna kwestia, jeżeli mówimy o nauczycielach, mówimy o 

dzieciach, mówimy o finansach. Myślę, że powinniśmy na to wszystko spojrzeć naprawdę 

szerokokątnie. Pod kątem tego, że jakby dzisiaj móc utrzymać szkołę w Gościejewicach, 

będziemy musieli przesunąć środki, które są przeznaczone na jedną szkołę. Powiem, jeżeli 

chodzi o mnie, ja naprawdę wychodzę z założenia, że bardzo łatwo jest coś zlikwidować, a 

bardzo trudno jest to odbudować. Ale jestem też realistką. O likwidacji szkoły w Gościejewicach 

mówi się od ponad dwóch lat. W przeciągu tych dwóch lat, analizując te dokumenty widać, że 

nie zostały podjęte żadne działania. ani ze strony rodziców, ani ze strony nauczycieli. I jeżeli 

mogę sobie pozwolić na pytanie, to Panie Przewodniczący, chciałabym w tym momencie poznać 

Pana zdanie. Jakie widzi Pan realne szanse na to, żeby ta szkoła została utrzymana?" 

Głos zabiera Pan Przewodniczący cyt: Tak jak Pani powiedziała, analizując dokumenty przez 

wiele lat, mówiło się o dawaniu szansy w szkole w Gościejewicach. Nie było wprowadzone nic, 

co by sugerowało z perspektywy analizy, czy teraz dokumentów, które otrzymałem, czy 

wcześniejszych analiz, które poniekąd inną ścieżką otrzymywałem te dokumenty. Było widać, 

że wiele działań było sugerowanych właśnie za tym, żeby ta szkoła, powiem, podała. Na tą 

chwilę mieliśmy pomysły, mieliśmy analizy na to, żeby ta szkoła została szkołą filialną szkoły w 

Bojanowie, sugestia poszła też na filię szkoły w Golinie Wielkiej, czy też szkoły z oddziałami 

integracyjnymi. Bardzo nam zależało na tym, żeby wypracować jakieś działania w tym celu, 

aby ta szkoła mogła nadal funkcjonować. Czy realne szanse widzę? Ja cały czas widzę. Dużo 

rzeczy zależy od tego, żebyśmy na tym pracowali. Niemniej taka stagnacja, czyli w momencie 

kiedy mamy opinię kuratora, sugestie, żeby podjąć natychmiastowe działania. Z tego co 

usłyszeliśmy natychmiastowe działania nie zostały podjęte, bo się zwlekało ponad miesiąc od 

otrzymania opinii. ………………... Zdaję sobie również sprawę z tym, że mamy problem z 

dyrektorem, ponieważ aktualna Pani dyrektor złożyła rezygnację i będzie pełniła tę funkcję do 

końca lipca 2024 roku. Jest dużo tutaj problemów, tylko wiele działań zostało tutaj z mojej 

perspektywy, mówiąc od siebie w tej chwili, przedłużanych, żeby to coraz gorzej 

funkcjonowało." 

Pani Burmistrz zapytała czy Pan Przewodniczący widzi możliwości, żeby szkoła dalej 

funkcjonowała? 

Odpowiedź Pana Przewodniczącego: "Powiem tak, nie otrzymaliśmy analizy kosztów na 

funkcjonowanie placówki w 2024 roku. Mamy tylko dane za 2023 rok. Jeśli chodzi o dokładanie 

za poprzedni rok, wiadomo, że te kwoty się tutaj zwiększą, to było 360 770 zł. Nadmienię tutaj, 

że wydatki bieżące szkoły w Gościejewicach pomniejszone o subwencje od roku 2018 do 2023 

sukcesywnie malały, bo zaczęliśmy od kwoty 583 185 zł, czyli gmina dokładała do 

funkcjonowania szkoły w Gościejewicach w 2018 roku. W 2023 jest to 360 tysięcy, czyli można 

powiedzieć w okresie, gdzie ceny mocno nam szybowały w górę. Od 200 tysięcy ponad zmalał 

tutaj wkład gminy, więc nadal uważam, że jest szansa realna, ponieważ koszty, jeśli by się 

utrzymały, chciałbym analizę utrzymać, bo nie jestem w stanie, jeśli otrzymam będziemy dalej 

odpowiadać, ale widząc tendencję spadkową uważam, że jesteśmy w stanie tę szkołę utrzymać. 

W takim stanie jak jest teraz? Sugerowałbym opracowanie przez najbliższy rok planu 

naprawczego przekształcenia tej placówki. Czy to w filię, czy szkołę z oddziałami 

integracyjnymi? Opracować, porozmawiać przede wszystkim, usiąść i dyskutować" 

Głos zabrał Pan Sekretarz Krzysztof Kurpisz: cyt. "Chciałbym jeszcze jedną rzecz powiedzieć,  

Panie Przewodniczący chyba dobrze usłyszałem, gdzie stwierdził Pan, że przez ostatni czas lata 

robiono wszystko, aby ta szkoła podała. Takie usłyszałem zdanie, jeśli się nie mylę, takie słowo 

Pan chyba użył. Przed chwilką to powiem tak, absolutnie nieprawda. Szkoła brała udział we 

wszystkich możliwych dofinansowaniach, zajęciach, w czym mogła uczestniczyć. Nigdy nie 
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ograniczaliśmy w żaden sposób możliwości funkcjonowania tej szkoły. Myślę, że Pani Dyrektor 

to potwierdzi. Tam, gdzie mogliśmy to wszelkie możliwe działania były wykonane z jednym 

istotnym zastrzeżeniem. Szkoła jest oczywiście w likwidacji od jakiegoś czasu i z tym też nie ma 

co dyskutować, ale nieprawdą jest, że były robione działania, aby ta szkoła podała. O szkołę 

dbaliśmy cały czas, ………..... i będziemy dbać, jeżeli taka będzie potrzeba oczywiście, ale nigdy 

takie działania nie były podejmowane. Proponowałbym jeszcze, prócz tej analizy finansowej, 

tak jak powiedziałem, skupić się na analizie dotyczącej przede wszystkim dzieci, a nie tylko 

środków. Na sam koniec przypomnę Państwu, w tej analizie również znajduje się analiza 

demograficzna i spójrzcie Państwo na to szerzej. Mówiłem o tym na spotkaniu w 

Gościejewicach z rodzicami, z nauczycielami. Proponowałbym spojrzeć, na ostatnie trzy lata 

urodzenia sześćdziesiąt kilka dzieci, nie więcej jak siedemdziesiąt w roku. Miejcie Państwo 

świadomość, żeby mieszkańcy też to usłyszeli, że to są tak naprawdę trzy pierwsze klasy już za 

trzy lata, tak. Po prostu dla całą gminę, dla trzech szkół. Miejcie Państwo świadomość, że to 

jest decyzja również dotycząca przyszłości szkoły podstawowej w Golinie Wielkiej i w 

Bojanowie. Nie tylko finansowa, ale po prostu będzie miała wpływ na funkcjonowanie 

wszystkich tych trzech placówek 

Pytanie do Pani dyrektor Szkoły w Gościejewicach skierowała Pani Anna Panasewicz cyt:  

„Jeżeli mogę, chciałabym zwrócić tutaj uwagę Państwa radnych na przełom lat 2022-2023. 

Tutaj nastąpił najbardziej drastyczny spadek ilości uczniów. Odnotowaliśmy wtedy odejście, 

tutaj było 17 dzieci. Chciałabym zapytać Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Gościejewicach, czy Pani zdaniem łączenie klas wpłynęło na odejście tych dzieci? Czy mogło 

to być działanie zmniejszające liczbę uczniów w tej szkole? Ja mogę tylko powiedzieć tyle, ile 

usłyszałam od rodziców, którzy przepisywali dzieci do Bojanowa do szkoły. Rodzice  

powiedzieli, że przede wszystkim nie podoba im się łączenie klas, to była jedna sprawa, a druga 

sprawa to była rotacja nauczycieli. Było tak, że co roku przychodził nowy nauczyciel do danego 

przedmiotu, w ostatnim roku nawet w półroczu nastąpiła zmiana nauczyciela, tak było w 

klasach małych, w sensie tych 1-3 i to był główny powód, który rodzice podali. Taka 

niestabilność nauczycieli, ta wymiana tych nauczycieli oraz łączenie klas. To jeszcze mam tutaj 

jedno pytanie, czy Pani zdaniem, jeżeli nauczyciele mieliby zapewnioną stabilność zatrudnienia 

i pozbylibyśmy się widma likwidacji, Pani jako dyrektorowi łatwiej byłoby znaleźć nauczycieli, 

zapewnić im pracę, uspokoić rodziców pod tym względem?” 

Pani Dyrektor Anna Ratajczak odpowiedziała cyt.: „Oczywiście, dlatego uważam, że 

przeciąganie tej decyzji w prawo lub w lewo wiąże się właśnie z tym, wracając tutaj do tych 

wakatów. Wcześniej, kiedy przyszła ta opinia, ja pytałam się nauczycieli i wszyscy mówili, że 

tak, że zostaną. Jeżeli szkoła będzie, to oni chcą zostać. po czym sprawa zaczyna się przeciągać 

i ja zaczynam, gdzieś dochodzą mnie słuchy na korytarzu, że ten nauczyciel ma pracę gdzieś 

zorganizowaną, tamten też jedzie na rozmowę. Zresztą sami Państwo słyszeliście, jak Pani, 

która się wypowiadała w piątek, powiedziała, że jadąc do domu po lekcjach, również odbierała 

telefon i dzisiaj miała być na rozmowie w nowej  przyszłej powiedzmy, w cudzysłowie pracy 

więc przepraszam bardzo, ale moje prywatne odczucie jest takie, im dłużej będziecie Państwo 

zwlekać z tą decyzją prawo, lewo, jest, nie ma, to ta sytuacja będzie się powtarzać co roku, bo 

my tak co roku jesteśmy. To są już trzecia końcówka roku, kiedy my się zastanawiamy, czy my 

pójdziemy do pracy, my w sierpniu się zastanawiamy, czy od września będziemy mieć pracę, 

więc proszę się też nie dziwić, że ci nauczyciele odchodzą i jest taka rotacja, tak, i te wakaty też 

się z tego biorą, bo najpierw ktoś mówi, że zostanie, po czym dostaje propozycję, bo ktoś gdzieś 

odchodzi, bądź też na emeryturę, bądź też gdzieś ma po prostu taką wizję, że szkoła nie jest w 

zamiarze likwidacji, no i ten nauczyciel odchodzi, tak, i ten wakat potem zostaje więc stąd się 

biorą te wakaty.” 
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Głos zabrał Pan Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady Powiatu, stając w obronie Szkoły 

Podstawowej w Gościejewicach. Kolejno głos zabrała mieszkanka Gminy, która również jest 

za pozostawieniem szkoły.  

Wypowiedziała się również Pani Radna Daria Kuczyńska cyt;: „Ja chciałam tutaj swoje zdanie 

osobiste wypowiedzieć, bo pada tutaj bardzo dużo argumentów. Z jednej strony za tym, abyśmy 

podjęli decyzję o tym, żeby dać szansę szkole w Gościejewicach, z drugiej strony za tym, że ta 

sprawa ciągnie się już tak długo i w takiej kłopotliwej sytuacji stawiani są zarówno nauczyciele, 

jak i rodzice, dzieci zresztą też. Chciałam tylko uzmysłowić Państwu w jakim my znaleźliśmy 

się teraz położeniu. My mamy podjąć tą decyzję, my radni, w większości nowe osoby. 

Zorganizowaliśmy tutaj, Pan Marcin z Panią Anią zorganizowali spotkanie w Gościejewicach 

właśnie po to, żebyśmy mogli się bliżej przyjrzeć i zobaczyć szkołę i usłyszeć nauczycieli i 

stanowisko Pani Dyrektor, żebyśmy mogli tutaj racjonalną decyzję podjąć. I to nie jest tak jak 

Pani mówi, że raz, dwa, w tą czy w tą, że myślimy tylko o finansach i o demografii, no niestety 

musimy o tym myśleć, bo my na podstawie tych wszystkich danych, które nam tutaj 

przedstawiono, zebrano i na podstawie tego wszystkiego, co się działo w ciągu ostatnich lat, 

musimy podjąć jedną, być może nawet najtrudniejszą decyzję w naszej kadencji, na samym jej 

początku. Także ja chciałam być po prostu pewna swojej decyzji. I powiem Państwu, że ja 

dzisiaj nadal nie wiem, jak będę głosować. I to nie jest dlatego, że... Tak się nie dzieje dlatego, 

że nie wiem, mam taki labilny charakter, że raz tu, raz tu. Nie. Ja po prostu chcę być pewna 

swojej decyzji. Pojechałam w piątek na zebranie do tej szkoły, na spotkanie. No powiem tutaj 

w takiej trudnej dla mnie osobiście sytuacji. Byłam po operacji, ale bardzo mi zależało na tym, 

żeby na tym spotkaniu być. Poszłam tam po to, żeby ktoś mnie przekonał tak na 100%, że jest 

szansa ratowania tej szkoły. Ja tego tam nie usłyszałam. Już Państwu mówię dlaczego. Dlatego, 

że usłyszeliśmy od nauczycieli jak to świetnie im się tam pracuje, jak świetnie czują się w tej 

szkole dzieci i to jest niepodważalne. W ogóle się nie dziwię, że takie są ich odczucia. Oni sami 

określili to, że praca w tej szkole jest luksusowa. Bo tak jest. Bo czy nauczyciel, który musi 

pracować w klasie z 25 uczniami, nie wiem, powinien stosunkowo więcej zarabiać? No nie. Ci 

nauczyciele w szkole w Gościejewicach zarabiają te same pieniądze, co nauczyciele w szkole w 

Bojanowie czy w Golinie. Ale nie o to tutaj chodzi. Tylko chciałam tu zwrócić uwagę na to, że 

my właśnie musimy wziąć te wszystkie aspekty pod uwagę i finansowe. Emocje staramy się 

naprawdę, bo z tego co my tutaj rozmawiamy, to nie jest tak, że my cały czas mamy burzę mózgu 

i cały czas rozmawiamy na temat szkoły w Gościejewicach, czy na grupach, czy taką drogą 

elektroniczną, czy osobiście jak się spotykamy, cały czas ten temat jest. I naprawdę staramy się 

robić wszystko, żeby ta decyzja była jak najbardziej racjonalna. Rozumiem tutaj zaangażowanie 

Pani Ani Panasewicz, która od lat tutaj walczy o utrzymanie tej szkoły. Rozumiem stanowisko 

przewodniczącego kolegi Marcina, który jest pedagogiem i wie, że tak jak już mówił 

wielokrotnie, łatwo jest zamknąć szkołę, ale nowej już nikt nie otworzy w tych czasach przy tej 

demografii. My sobie z tego wszystkiego naprawdę zdajemy sprawę i mam nadzieję, że 

podejmiemy tą właściwą decyzję. Bo ja naprawdę nie chciałabym ani nikomu zrobić krzywdy, 

ani nikogo zawieść, ale też wiem, jaka ciąży na mnie odpowiedzialność. Wiem też, słuchajcie, 

od Pani Dyrektor Małgorzaty Świątek, że plany, które tutaj przedstawiliśmy odnośnie tworzenia 

filii szkoły podstawowej w Bojanowie, aby Gościejewice były filią, że w jej odczuciu, nie leży 

to w jej interesie, ale też na pewno w dużym stopniu zdezorganizowałoby pracę, jeżeli chodzi o 

opiekę nad szkołą w Bojanowie. Nie wiem, Pan tutaj dyrektor Dudziak wypowiadał się, że 

chętnie przyjmie uczniów, jeżeli padnie decyzja tutaj o zamknięciu likwidacji, że przyjmie 

uczniów ze szkoły w Gościejewicach do siebie. I tutaj jak gdyby argument, że są skazane te 

dzieci na moloch, jak to też cytuję oczywiście, Szkoła Podstawowa w Bojanowie była tak 

określona, że jest molochem. No jest dużo dzieci oczywiście, ale nie jest tyle, żeby były klasy 

przepełnione. Dzieci mają wybór, tak? Rodzice mają wybór. Mogą te dzieci przekazać do 

szkoły, do której będą uważali, że tam się będą dobrze czuły, czyli między innymi też do szkoły 
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w Golinie, szkoły wiejskiej, gdzie te warunki są jakby nauczania podobne. Ja myślę, że to 

wszystko. Ja zostawię tutaj też może tak niedopowiedziane to moje stanowisko, ale chciałam, 

żeby to po prostu wybrzmiało.” 

Głos zabrał Pan radny Tomasz Sikora cyt: „. Pytam Panią pełniącą obowiązki Dyrektora, Panią 

Ratajczak oraz Panią Burmistrz Bojanowa, czy jest możliwe zorganizowanie dni otwartych na 

terenie szkoły w Gościejewicach zaproszenia przede wszystkim rodziców z Bojanowa, którzy 

wysyłają dzieci z orzeczeniami, plus rodziców, którzy wysyłają dzieci m.in. do Rydzyny. Czy 

takie spotkanie możemy zorganizować w ramach drzwi otwartych, przedstawić im przede 

wszystkim jak wygląda jednostka, żeby się mogli wypowiedzieć nauczyciele tej szkoły, 

przedstawić jakby ofertę. Ja rozumiem Daria, że poruszyłaś temat, że są potrzebni nauczyciele 

z kwalifikacjami. Padło tutaj na ostatnim spotkaniu, że tym będziemy się martwić, jeśli my 

dostaniemy takie zainteresowanie ze szkoły, przynajmniej rodziców z Bojanowa czy z Rydzyny, 

którzy by chcieli oddać te swoje dzieci do Gościejewic, więc może, jeśli bym mógł tutaj 

zasugerować coś, to organizacje dni otwartych z naciskiem na rodziców, którzy wysyłają do 

Bojanowa dzieci z orzeczeniami, plus, którzy wysyłają do Rydzyny, a wiem, że gmina taką listę 

tych uczniów ma. 

Odpowiedź Pani Anny Ratajczak cyt: „Szkoła specjalna i szkoła z oddziałami integracyjnymi. 

To są dwie różne rzeczy………my tutaj mówimy, że w Gościejewicach miałaby być to szkoła z 

oddziałami integracyjnymi. Oczywiście Pani Daria tutaj trafnie powiedziała, że kadra musi być 

również odpowiednio w tym kierunku wyspecjalizowana. My w tej chwili mamy uczniów z 

orzeczeniem i niepełnosprawności w stopniu lekkim, w stopniu umiarkowanym. Mamy braki 

kadrowe, jeżeli chodzi, jeżeli to miało być na większą skalę, to na pewno nauczyciele, którzy 

pracują teraz, musieliby zrobić kolejne studia podyplomowe, to byliby potrzebni nauczyciele od 

1 września. Jeżeli chodzi o dni otwarte, to myślę, że tutaj są przedstawiciele, zarówno Pani 

Ania, jak też i pan Sołtys Sowin. Dnia 15 czerwca mamy Dzień Dziecka, taki wioskowy, który 

właśnie odbywa się na terenie szkoły, bo to już jest taka nasza tradycja, że on się odbywa na 

terenie szkoły i nauczyciele się tutaj włączają w przygotowania atrakcji dla tych dzieci, jest to 

Dzień Dziecka…….. w tym czasie ja oczywiście będę do dyspozycji rodziców zainteresowanych, 

mogę ich oprowadzić po szkole, jeżeli taka potrzeba będzie, no to myślę, że byłaby to świetna 

okazja, jeżeli państwo tak mówicie. 

Na koniec obrad głos zabrała Pani Aneta Lewusz, która wyjaśniła w sposób szczegółowy 

kwestie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na 

terenie naszej gminy 

Pani Katarzyna Gackowska poprosiła, jeżeli jest taka możliwość o umieszczenie informacji o 

opryskach wykonywanych środkami chemicznymi terenów zielonych w Bojanowie. Pani 

Burmistrz udzieli odpowiedzi jak najszybciej.  

Głos zabrał jeden z mieszkańców, który zapytał czy są zabezpieczone środki na równanie dróg 

śródpolnych? Odpowiedziała Pani Patrycja Kubiak, że na ten rok to przedsięwzięcie nie jest 

zaplanowane w budżecie gminy.  

 

 

Do pkt. 14 Zakończenie. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Przewodniczący zakończył sesję o godzinie 

18:37.   


